
رو بــــه رو

محمد خزاعی رئیس سازمان سینمایی 
با همراهی مدیرعامل صندوق اعتباری هنر 
به عیادت جمال شورجه کارگردان سینما 
رفت. ســیدمجید پوراحمدی مشاور وزیر 
و مدیرعامل صندوق اعتباری هنر، شــیخ 
علی ظاهر رئیس موسســه الرسالات لبنان 
به همراه محمــد خزاعی رئیس ســازمان 
سینمایی، با حضور در منزل جمال شورجه 
از وی عیادت کردند.  خزاعی در این دیدار 
برای فیلمســاز ارزشمند ســینمای ایران 
آرزوی عافیت و شــفای عاجل کرد و برای 
هرگونه کمک به تسریع روند درمان او اعلام 
آمادگی و اظهارامیــدواری کرد که جمال 
شورجه بتواند با بازیابی سلامت جسمی اش 
باردیگر به پشت دوربین فیلمسازی برگردد.

»خزاعی« به عیادت 
»شورجه« رفت

تهیه کننده مجموعه تلویزیونی »موج 
اول« گفــت: به زودی قرار اســت فصل2 
ســریال »موج اول« تولید خود را در ۱۰ 
قسمت برای شــبکه3 آغاز کند. »سعید 
کمانی« افزود: این سریال اولین سریالی 
بود که درباره کرونا و شرایط ابتدای شیوع 
کرونا در ایران ساخته شد. بلافاصله بعداز 
پخش فصل اول، نگارش فصل2 را توسط 
حجت قاســم زاده اصل آغاز شده است. 
وی ادامه داد: بــه زودی و با پایان نگارش 
فصل2 »موج اول« قرار است این سریال 
تولید خود را در ۱۰ قســمت برای شبکه 
ســه آغاز کند. این تهیه کننده همچنین 
بیان داشــت: کارگردان ایــن فصل نیز 

محمدصادق بکتاشیان است. 

نگارش فصل2 »موج 
اول« آغاز شد

کتـــــاب
مردم بیشتر چه کتاب هایی خریدند؟

علی رمضانی گفت: در نمایشـــگاه مجازی ۵۷.۵۱ درصد 
فروش کتاب به آثار تالیفی اختصــاص داشت. همچنین 
استقبال از گروه موضوعی کودک ونوجوان بیشتر از دیگر 
بخش ها بود. مدیرعامل خانه کتاب و ادبیات ایران و رئیس 
دومین نمایشگاه مجازی کتاب تهران، با اشاره به اینکه مبلغ 
فروش در اولین نمایشگاه مجازی کتاب تهران 64۰ میلیارد 
و ۵۱6 میلیون و 69۰ هزار و  984 ریال بود، تصریح کرد: 
اما میزان فروش کتاب در این دوره از نمایشگاه با افزایش 
33 درصدی همراه بود و ناشران تا ساعت 24 روز دوشنبه 
)یازدهم بهمن ماه ۱4۰۰( 8۵2 میلیارد و 43 میلیون و ۷9۱ 
هزار و 6۰۷ ریال کتاب فروختند. البته باید به این نکته هم 
اشاره شود که تعداد خریداران در نمایشگاه دوم نیز با افزایش 
۱2.2 درصدی همراه بود؛ بدین صورت که در سال ۱399، 
۱6۱ هزار و ۱2۵ نفر و امسال نیز ۱8۰ هزار و ۷89 نفر در 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران شرکت و اقدام به خرید کتاب 
کردند. وی متوسط قیمت سبد خرید مخاطبان در اولین 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران را دو میلیون و 8۵9 هزار و 
84۵ ریال دانست و بیان کرد: این مبلغ در دومین نمایشگاه 
مجازی کتاب تهران با افزایش 28.۵ درصدی به سه میلیون و 
6۷۵ هزار و ۷۵۵ ریال رسید. متوسط سبد خرید نیز در سال 
۱399، 6 نسخه و در سال ۱4۰۰، ۵.۷ نسخه بود. همچنین 
میانگین قیمت کتاب های موجود در نمایشگاه هم افزایش 
۱6.3 درصدی داشت؛ به طوری که در دوره اول یک میلیون و 
8۰6 هزار و 8۰4 ریال و در دوره دوم به دو میلیون و ۱۰۰ هزار 

و 6۱3 ریال رسید.
  استقبال از گروه کودک و نوجوان

مدیرعامل خانه کتاب و ادبیات ایران ادامه داد: در دومین 
نمایشگاه مجازی کتاب تهران از گروه موضوعی کودک 
و نوجوان استقبال بیشتری صورت گرفت و به واقع میزان 
توجه والدین به مطالعه فرزندانشان قابل تحسین است. پس 
از آن نیز به ترتیب کتاب ها در گروه موضوعی ادبیات، علوم 
اجتماعی، دین و تاریخ جغرافیا بیشترین میزان فروش را 
داشتند. سال گذشته نیز استقبال مردم به ترتیب از گروه های 
موضوعی کودک و نوجوان، ادبیات، علوم اجتماعی، دین و 
کمک درسی و آموزشی بیشتر بود. وی افزود: مردم بیشتر به 
کتاب های نویسندگان ایرانی توجه کردند. در سال گذشته 
۵4.8۵ درصد فروش کتاب در حوزه آثار تالیفی بود اما در 
این نمایشگاه ۵۷.۵۱ درصد فروش کتاب به کتاب های تالیفی 
اختصاص دارد و این نشان از توجه بیشتر مخاطبان به آثار 
نویسندگان کشورمان دارد. در حوزه آثار ترجمه شده نیز 
44.۵8 درصد فروش کتاب در اولین نمایشگاه مجازی کتاب 
تهران و 4۱.98 درصد در دومین نمایشگاه مجازی کتاب 
تهران به آثار ترجمه شده اختصاص دارد. همچنین ۰.49 
درصد مخاطبان در دومین نمایشگاه مجازی کتاب تهران و 
۰.۵۵ درصد مردم نیز در نمایشگاه سال گذشته به خرید سایر 

انواع کتب روی آوردند.
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عضو هیات انتخــــاب چهلمین 
جشنواره فیلم فجر بیان کرد که نسخه 
نهایی »مردبازنده« از آنچه به این 
هیات نشان داده شد، بسیار بهترشده 
و این اثر بهترین فیلم محمدحسین 
مهدویان است. بهروز افخمی درباره 
واکنش اهالی رسانه و منتقدان به 
حضور فیلم های سینمایی »ماهان« 
و »لایه های دروغ« در بخش مسابقه 
جشنواره فیلم فجر اظهارکرد: من 
این 2 فیلم را ندیده ام، یعنی پنج یا 6 
فیلم از 6۰ اثری که به ما نمایش داده 
شد، یا ناقص دیدم و یا اصلا ندیدم. 
درباره این فیلم ها به آرای اعضای 
هیات انتخاب مراجعـــه می کردم 
تا ببینم فیلم را پذیرفته اند یا نه. 
افخمی ادامه داد: »لایه های دروغ«، 
»ماهان«، »بیرو« و یک فیلم را دیگر 
را من ندیدم و به آن نمره ندادم. در 
حقیقت نمره دیگر اعضای هیات 
انتخاب را پذیرفتم و متوجه شدم 
فیلم برای حضور در بخش سودای 
سیمرغ نمره آورده است. در این میان 
شنیده ام فیلم »بیرو« خوب و چیزی 
میان فیلم مستند و داستانی است، اما 
من هم درباره فیلم های »لایه های 
دروغ« و »ماهان« زیاد شنیده ام 

که در سطح مسابقه نبوده اند. وی 
تاکیدکرد: باید بگویم اطمینان دارم 
فیلمی که بهتر از 22 فیلم راه یافته 
به بخش سودای سیمرغ چهلمین 
جشنواره فیلم فجر باشد، در باقی 
مانده آثار نبود. مگر فیلم هایی که 
پروانه نمایش نگرفته و یا اصلاحات 
داشتند. من قبلا هم درباره این 
موضوع صحبت کرده ام که برای 
هیات انتخاب مهم بود به فیلمسازان 
به ویژه فیلمسازان جوان و یا آنهایی 
که فیلم اولی هستند، ظلم نشود. عضو 
هیات انتخاب چهلمین جشنواره فیلم 
فجر مطرح کرد: در حقیقت غیراز 
پنج اثری که ما به عنوان فیلم های 
رزرو نگه داشته بودیم و مشکل 

پروانه نمایش و اصلاحات داشتند، 
»عروسک«،  فیلم های  جمله  از 
»علت مرگ: نامعلوم«، »میرجاوه«، 
»کوچه ژاپنی« و »ستون چهارده« 
احتمالا از 2 فیلم »لایه های دروغ« و 
»ماهان« بهتر بوده اند، اما علت هایی 
خارج از هیات انتخاب داشتند که 
وارد بخش سودای سیمرغ نشدند. 
وی افزود: البته فیلم »میرجاوه« 
و »ستون چهارده« مشکل پروانه 
نمایش نداشتند، بلکه سازندگان اثر 
این ریسک را کرده و فیلم هایشان را 
بدون موسیقی و صداگذاری ناقص 
ارسال کرده بودند. در حقیقت این 
2 اثر به همین دلیل صدمه خورد 
و اگر صداگذاری و موسیقی آن 

تکمیل می شد، رأی می آورد. افخمی 
در پاسخ به این پرسش که با توجه 
به ارائه نسخه اولیه »مردبازنده« به 
هیات انتخاب جشنواره آیا از حضور 
این فیلم سینمایی به کارگردانی 
بخش  در  مهدویان  محمدحسین 
مسابقه راضی است یا نه، گفت: باید 
بگویم »مردبازنده« از آنچه که به ما 
نشان دادند، بسیار بهتر شده است. 
یعنی دقیقا همان چیزی که ما حدس 
می زدیم، اتفاق افتاده است. عضو 
هیات انتخاب چهلمین جشنواره 
فیلم فجر ادامه داد: از همان ۷۵ دقیقه 
که ما دیدیم، می توانستیم حدس 
بزنیم که مابقی آن اگر ساخته شود 
فیلم خوبی از آب در می آید. وی در 
واکنش به اظهارات منتقد برنامه 
هفت درباره آنکه »مردبازنده« در 
2 دقیقه اول تمام می شود، گفت: از 
نظر من »مردبازنده« بهترین فیلم 
محمدحسین مهدویان است. بازی 
جواد عزتی از نظرم خوب درآمده 
و گریمش در این فیلم سینمایی 
قابل پذیرش برای مخاطب است. 
شاید بهتر است بگویم مجموعا این 
پروژه یک حال وهوای یکدست و 

خوبی دارد.

نادر فلاح:
»اسکندر« همچنان دنبال 

»زیرخاکی« است
بازیگر نقش »اسکندر« در سریال »زیرخاکی« 
درباره حضور این کاراکتر در فصل جدید، با بیان 
اینکه ظرف چند روز آینده مقابل دوربین جلیل 
سامان خواهد رفت، اظهارکرد: این کاراکتر، همان 
ماجرای تعقیب وگریز و پیگیری اش برای رسیدن 
به گنج را ادامه می دهد. نادر فلاح درباره حضور 
در فصل سوم سریال »زیرخاکی«، اظهارکرد: 
نقش من همان ادامه اسکندر که در فصل اول 
و دوم دیده شد، خواهد بود. هنوز جلوی دوربین 
نرفته ام و فکر می کنم ظرف چند روز آینده به 
گروه ملحق شوم. در حال حاضر تصویربرداری 
در حال انجام است. اسکندر نیز با همان ویژگی ها 
در فصل سوم هم حضور خواهد داشت. او با بیان 
اینکه سریال »زیرخاکی« اولین همکاری اش با 
جلیل سامان محسوب می شود، درباره ساخت 
ادامه این مجموعه و روند پیشرفت داستان، افزود: 
فیلمنامه فصل سوم را نخوانده ام، با توجه به اینکه 
متن مرحله به مرحله نوشته و در اختیار بازیگران 
قرار داده می شود. قصه را فقط خود آقای سامان 
و دستیاران ایشان که هر روز سرکار هستند، 
می دانند. فلاح درباره نقشش در این فصل از 
»زیرخاکی«، گفت: درباره شخصیت اسکندر خیلی 
اطلاعی ندارم اما همان ماجرای تعقیب وگریز و 
پیگیری اش برای رسیدن به گنج را ادامه می دهد. 
کامنت هایی که در قسمت های گذشته از مخاطب 
دریافت کردم این بود که به رغم اینکه کاراکتر 
چندان مثبتی هم نیست، اما مخاطب با آن 
ارتباط برقرار کرده و اسکندر را دوست دارد. این 
بازیگر با اعتقاد بر اینکه مردم همیشه کار طنز و 
کمدی را دوست دارند، بیان داشت: خوب است 
که ساخت کارهای طنز و کمدی بیشتر شود؛ 
البته هر مدیومی تاثیر خودش را دارد. کار درام یا 
تلخ هم تاثیر خودش را دارد و نتیجه خودش را بر 
وضعیت اجتماعی ما خواهد داشت. اما ثابت شده 
است معمولا مردم جامعه ما به کار طنز و کمدی 
بیشتر علاقه مندند. فلاح که پیش از این در سریال 
»جشن سربرون« به کارگردانی مجتبی راعی به 
ایفای نقش پرداخته، درباره پخش آن از تلویزیون 
نیز اینگونه گفت: ساخت این سریال به اتمام 
رسیده و در سال آینده به آنتن می رسد. فصل سوم 
سریال »زیرخاکی« به نویسندگی و کارگردانی 
جلیل سامان و تهیه کنندگی رضا نصیری نیا برای 
پخش در نوروز ۱4۰۱ آماده می شود. فصل سوم 
این سریال اوایل آذرماه در تهران کلید خورده و 
تاکنون در محله های مختلف پایتخت و کرج ضبط 
شده است. بازیگران این سریال عبارتنداز: پژمان 
جمشیدی، ژاله صامتی، نادر فلاح، گیتی قاسمی، 

مریم سرمدی، خسرو احمدی و......

تظاهرات گسترده کامیون داران کانادایی در اعتراض به 
واکسیناسیون اجباری کرونا، مرکز شهر »اتاوا« را فلج کرده 
و شهردار پایتخت اعلام وضعیت اضطراری کرد.ب ه گزارش 
فارس، »جیم واتسون« شهردار »اتاوا« به منظور کمک 
به رویارویی با تظاهرات بی سابقه ۱۰ روزه کامیون داران 
که در اعتراض به اجباری شدن واکسیناسیون و دیگر 
محدودیت های کرونایی، اکثر مرکز پایتخت کانادا را مسدود 
کرده اند، اعلام وضعیت اضطراری کرد. وی در بیانیه ای در 
خصوص اعتراضات کامیون داران در اتاوا گفت: »این بازتابی از 
خطر جدی برای ایمنی و امنیت ساکنانی است که اعتراضاتی 
به وجود آورده است و بر لزوم حمایت دیگر حوزه های 
قضائی و دیگر سطوح دولت تأکید می کند.« شهردار اتاوا 
اعلام کرد که تعداد معترضان از تعداد نیروهای پلیس 
بیشتر شده است و کنترل اوضاع به دست معترضان افتاده 
و اقداماتی را برای رسیدگی به این وضعیت در نظر داریم. 
براساس گزارش رسانه های محلی، معترضان که اولین بار در 
تاریخ 29 ژانویه )9 بهمن ماه( خود را به اتاوا رسانده بودند، 
کامیون هایشان را در خیابان های شهر پارک کردند و چادرها 
و محل های اسکان موقت راه اندازی و تردد در پایتخت 
کانادا را فلج کردند. معترضان که خود را »کاروان کامیون 

آزادی« می نامند، اعتراضات خود را پس از اجباری شدن 
واکسیناسیون کرونا، برای کامیون دارانی که قصد عبور از مرز 
آمریکا- کانادا را دارند، آغاز کردند اما این اعتراضات سپس 
گسترش یافت و معترضان علیه محدودیت های مرتبط با 
کرونا و سیاست های دولت »جاستین ترودو« نخست وزیر 
کانادا به تظاهرات های خود ادامه دادند. طبق این گزارش، 
تصاویر منتشرشده از اعتراضات در پایتخت کانادا، برخی 
معترضان را در حال تکان دادن پرچم کنفدراسیون یا نازی ها 
نشان می دهد و فریاد می زنند که به اعتراضات خود تا زمان 
لغو محدودیت های مرتبط با »کووید۱9« ادامه می دهند؛ 
اما »ماکرومندیسینو« وزیر ایمنی عمومی کانادا  در واکنش 
به این اعتراضات گفت که دولت از این مساله عقب نشینی 
نخواهد کرد. وی در گفت وگو با شبکه »سی بی سی« کانادا 
افزود: ما مساله واکسن و حکم واکسن را در انتخابات وعده 
دادیم و در حال عمل به وعده ای هستیم که از حمایت اکثر 
قریب به اتفاق کانادایی ها برخوردار است. در پی خشم 
ساکنان اتاوا از عدم رسیدگی مناسب مقام های دولتی و 
امنیتی کانادا به نابسامانی که در پایتخت به وجود آمده 
است، پلیس اتاوا برخی از معترضان را نقل مکان داده و موانع 
جدیدی در سطح شهر مستقر کرده است و اعلام کرده، »در 

حال جمع آوری شواهد مالی، دیجیتالی، ثبت وسیله نقلیه 
و... و دیگر شواهد است که این شواهد در تعقیب کیفری 
مورد استفاده قرار می گیرد.« نیروهای امنیتی اتاوا همچنین 
اعلام کردند افرادی را که سعی می کنند ظرف هایی را برای 
سوخت رسانی به دست صدها کامیون بزرگ که اکثر جاده ها 
را در مرکز شهر مسدود کرده، برسانند، سرکوب می کنند. 
دیان.دینز؛ عضو شورای شهر اتاوا درباره معترضان گفت: 
این گروه تهدیدی برای دموکراسی ماست. آنچه می بینیم 
بزرگ تر از یک مشکل شهر اتاواست، این یک شورش 
سراسری است. این دیوانگی است. براساس گزارش های 
منتشر شده، اعتراض کامیون داران با حمایت بسیاری از 
جمهوری خواهان در جنوب مرز کانادا و آمریکا از جمله 
»دونالدترامپ« رئیس جمهور سابق روبه رو شده است و 
حمایت های مالی از سوی آن ها دریافت کرده اند. بروس.

هیمن سفیر سابق آمریکا در کانادا در دوران ریاست جمهوری 
باراک اوباما در پیامی نوشت:  »روابط کانادا و آمریکا در گذشته 
عمدتا در مورد حل مسائل فنی بود. امروزه کانادا متاسفانه 
در حال تجربه سیاستمداران تندرو آمریکایی است که خود 
را درگیر مسائل داخلی کانادا می کنند. ترامپ و پیروانش نه 
تنها برای ایالات متحده بلکه برای همه دموکراسی ها تهدید 
هستند. وی سپس هشدار داد: تحت هیچ شرایطی هیچ 
گروهی در ایالات متحده نباید فعالیت های مخرب در کانادا 
را تأمین مالی کند. اعتراضات مشابهی نیز در دیگر شهرهای 

کانادایی تورنتو، کبک و وینیپگ برگزار شد.

اعلام وضعیت اضطراری

 اعتراضات در »کانادا« از کنترل خارج شد

کارگردان فیلم سینمایی »شب طلایی« گفت: پدرم 
مرا طوری بارآورده و بزرگ کرده است که می گوید 
اگر حرفی نداری، فیلم نساز! یوسف حاتمی کیا در 
استودیو فارسینما پیرامون نخستین اثر خود افزود: 
ایده »شب طلایی« هنگام نوشتن یکی از فیلمنامه ها 
شکل گرفت. ابتدا قصد داشتم آن را رمان کنم اما بعدا 
به فیلمنامه تبدیل شد. وی ادامه داد: دوست داشتم 
بگویند بین کارگردانی و نویسندگی کدام تشخص 
بیشتری دارد و بگویم نویسندگی. پدرم مرا طوری 
بارآورده و بزرگ کرده است که می گوید اگر حرفی 
نداری، فیلم نساز! یوسف حاتمی کیا با ذکر نام علی 
طالب آبادی و زنده یاد کامبوزیا پرتوی که اساتیدش 
در فیلمنامه نویسی محسوب می شوند، گفت: ابتدا 

قصد داشتیم همه بازیگران تئاتری باشند، چون یک 
لوکیشن و شخصیت های زیاد داشتیم اما کمی که 
جلوتر رفتیم، تصمیم گرفتیم ترکیبی از بازیگران 
سینما و تئاتر را داشته باشیم. وی پیرامون انتخاب مریم 
سعادت به عنوان بازیگر نقش مادر فیلم »شب طلایی« 

افزود: انتخاب ایشان به نوعی معجزه بود، چون هم در 
دوران اوج کرونا و منع تردد بودیم و هم بازیگران اکثرا 
در شبکه نمایش خانگی مشغول بودند. به پیشنهاد 
گریمور، سراغ خانم سعادت رفتیم. من کمی شک 
داشتم، نه به خاطر عقبه بازیگری ایشان، چون ایشان 
پیش تر در نقش های کمدی یا پرخاشگر داشت اما 
وقتی گریم شد، گفتیم این همان است که می خواهم. 
یوسف حاتمی کیا گفت: ۱8 بازیگر داشتیم و فقط ۵ روز 
سکانس های شلوغ را تمرین کردیم. تا سکانس سی ام 
دکوپاژ مشخص داشتم اما روز اول فهمیدم این کار 
اشتباه است و روح را از بازیگر و هم چنین جلوی ایده 
او را می گیرم. وی در پایان گفت: فقط 2 سکانس را با 2 

دوربین گرفتیم، چون زمان کمی داشتیم.

یوسف حاتمی کیا: 

پدرم می گوید اگر حرفی نداری، فیلم نساز!

بهروز افخمی:

»مردبازنده« بهترین اثر »مهدویان« است

گـــزارش

عراق به سامانه های پیشرفته مجهز می شود
فرمانده پدافند هوایی عراق با اشاره به تلاش های این 
کشور در جهت تقویت نیروی هوایی، از واردات سامانه های 
دفاع هوایی پیشرفته خبر داد. به گزارش فارس، فرماندهی 
پدافند هوایی عراق وابسته به وزارت دفاع این کشور، از ورود 
سامانه های پیشرفته دفاع از حریم هوایی در سالجاری خبر 
داد. طبق گزارش خبرگزاری رسمی دولت عراق »واع« در 
حاشیه مراسم بزرگداشت بیست و نهمین سال تاسیس 
پدافند هوایی، »معن السعدی« فرمانده پدافند هوایی 
این کشور گفت: فرماندهی پدافند هوایی به سامانه های 
شناسایی  )رادار( و پردازش اعم از موشک و توپ مجهز 
است؛ سامانه هایی که کنترل حریم هوایی کشور را ممکن 
می سازند. السعدی در ادامه افزود: پدافند هوایی برای 
مجهزشدن به سامانه های دفاع هوایی به حمایت و پیشرفت 
بیشتری نیاز دارد تا همگام با تحولات جهان پیش برود؛ چرا 
که هر کشوری که کنترل و سلاح دفاع هوایی قوی تری داشته 
باشد، تسلط بیشتری بر حریم هوایی و حمایت از حاکمیتش 
خواهد داشت. وی ادامه داد: هدف از انعقاد قراردادها در این 
زمینه، از سوی فرمانده کل نیروهای مسلح، وزیر دفاع و رئیس 
ستاد ارتش، حمایت از نیروهای پافند هوایی و افزایش قدرت 
جنگاوری آنهاست. فرمانده پدافند هوایی عراق اذعان کرد: 
امیدواریم امسال سامانه های پیشرفته مدرن قابلیت های 

رزمی دفاعی و حفاظت از حریم هوایی را افزایش دهند.

پلمب درب شورای عالی قضائی تونس 
همزمان با صدور فرمان رئیس جمهور در خصوص انحلال 
شورای عالی قضائی، نیروهای پلیس درب این شورا را پلمب 
کرده و مانع ورود کارکنان شدند. شبکه الجزیره به نقل از 
یک منبع قضایی گزارش داد که نیروهای پلیس از ورود 
کارکنان به داخل شورا ممانعت می کنند و »أنس.الحمادی« 
رئیس کانون قضات تونس نیز گفت که ما رایزنی ها برای 
اتخاذ تصمیماتی جهت حمایت از دستگاه قضائی و حفظ 
حرمت دادگاه ها را آغاز کرده ایم. وی افزود که رئیس جمهور 
به هیچ عنوان قصد اجرای اصلاحات را ندارد بلکه می خواهد 
قوه قضائیه را همانند بقیه نهادها تحت سلطه خود بگیرد. 
یوسف.بوزاخر، رئیس شورای عالی قضائی تونس نیز با اشاره 
به اینکه نیروهای امنیتی مانع ورود اعضا و کارکنان شورا به 
محل کار خود شدند، گفت که ما فعالیت های خود را چه 
از داخل شورا و چه خارج از آن ادامه خواهیم داد و اینکه 
گفته شود دوره این شورا دیگر به سر آمده، باعث نمی شود 
که نهاد دیگری مسئولیت اجرای قانون را بر عهده بگیرد. 
»قیس.سعّید« رئیس جمهور تونس در اقدامی که نگرانی ها 
درباره آغاز اعتراضات و خشم معارضان را تشدید کرده است، 
شورای عالی قضائی را به عنوان تنها نهاد ناظر بر استقلال 
دستگاه قضائی را منحل اعلام کرد. این اقدام رئیس جمهور 
تونس در حالی است که اقدامات وی طی چندماه گذشته با 
انتقاد قضات مواجه بوده و آنها از مداخله رئیس جمهور بر 

قضات انتقاد کردند.

 وزیرخارجه انگلیس 
به »مسکو« می رود

یک رسانه انگلیسی خبر داد، وزیرخارجه این کشور 
2۱ بهمن برای رایزنی با مقام های روسیه به مسکو 
می رود. به گزارش فارس، در شرایطی که ترافیک 
سفرهای مقام های اروپایی به مسکو خبرساز شده 
است، روزنامه »تایمز« از سفر روز پنجشنبه هفته جاری 
»لیزتراس« وزیرخارجه انگلیس به روسیه با موضوع 
اوکراین خبر داد. به دنبال اظهارات هفته گذشته »اندری.

کلین« سفیر روسیه در انگلیس درباره سفر »لیزتراس« 
وزیر امورخارجه و »بن.والاس« وزیردفاع انگلیس به 
مسکو طی اواسط ماه جاری میلادی، روزنامه انگلیسی 
»تایمز« تاریخ دقیق سفر وزیرخارجه انگلیس به روسیه 
را مشخص کرد. به گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، 
این رسانه انگلیسی خبر داد که لیزتراس ۱۰ فوریه 
)2۱بهمن( به مسکو می رود. سفر وزیرخارجه انگلیس 
قرار بود زودتر انجام شود اما ابتلای او به کرونا این سفر 
را به تعویق انداخت. بنا بر گزارش روزنامه »تایمز«، لیز 
تراس وزیر خارجه انگلیس به منظور کاستن از تنش های 
موجود میان روسیه و کشورهای غربی بر سر اوکراین 
به مسکو سفر و با مقام های روسیه رایزنی خواهد کرد. 
وزارت خارجه روسیه از آن زمان به خبرهای منتشر 
شده درباره سفر لیزتراس وزیرخارجه انگلیس به مسکو 
واکنش نشان داده و اعلام کرده که امکان این سفر در 
حال حاضر در حال بررسی است. ماه گذشته، دولت 
انگلیس اعلام کرد که بوریس.جانسون، نخست وزیر 
این کشور از لیزتراس خواسته تا در روزهای آینده برای 
مذاکره به روسیه سفر کند. وزیرخارجه انگلیس اوایل 
فوریه گفت که به دلیل مثبت شدن آزمایش کووید۱9 او، 
سفر خود را به تعویق انداخت. تنش ها در مورد اوکراین 
طی هفته های اخیر شدت گرفته است. اسپوتنیک 
درباره چرایی این موضوع نوشت: »ایالات متحده و 
بریتانیا با اشاره به تجمع نظامی روسیه در نزدیکی مرز 
اوکراین، روسیه را به طرح های تهاجم متهم می کنند.« 
 ، اسپوتنیک افزود: »ایالات متحده، بریتانیا، کانادا
لهستان و کشورهای بالتیک چندین محموله تسلیحات 
به اوکراین ارسال کرده اند و واشنگتن نیروهای بیشتری 
را به کشورهای همسایه لهستان و رومانی اعزام کرده 
است. طبق این گزارش، روسیه به طور مکرر ادعاها و 
اتهام های مطرح شده درباره تدارک این کشور برای 
حمله به اوکراین را رد کرده و گزارش های رسانه های 
غربی درباره تهاجم )روسیه با اوکراین( را اخبار جعلی 
خواند و همچنین اعلام کرده که دولت اوکراین در 
حال برنامه ریزی برای انجام یک اقدام تحریک آمیز 
است. مقام های ارشد روسیه همچنین هشدار داده اند 
که طرح های سازمان پیمان آتلانتیک شمالی موسوم 
به ناتو برای گسترش بیشتر به سمت شرق که شامل 
اوکراین و گرجستان می شود، تهدیدی برای امنیت 

ملی روسیه است. 

صدراعظم آلمان:

 به »اوکراین« سلاح نمی فروشیم

جهــــان 
کوتــــاه

صدراعظم آلمان با تاکید مجدد بر عدم فروش تسلیحات 
به اوکراین در بحبوحه تنش ها با روسیه، گفت: در صورت 
رو به وخامت گذاشتن وضعیت بین این 2 کشور اقداماتی را 
علیه خط لوله انتقال گاز روسیه به اروپا اتخاذ می کنیم. به 
گزارش فارس، »اولاف.شولتز« صدراعظم آلمان باردیگر بر 
عدم فروش سلاح از سوی این کشور به اوکراین، در بحبوحه 
تنش ها با روسیه تاکید کرد. شولتز در مصاحبه ای افزود: 
آلمان ۵ هزار کلاه ایمنی نظامی را به اوکراین تحویل داده 
و این در حالی است که تدارکات تسلیحات به طور جدی 
محدود است. به نوشته وبگاه »ریانووستی«، وی در این باره 
توضیح داد: »اول اینکه اوکراین درخواست کلاه ایمنی 
کرد و ما به این درخواست پاسخ دادیم. دوم، معیارهای 
سختگیرانه صادراتی وجود دارد که ما هنگام صادرات سلاح 
به مناطق بحرانی به آنها پایبند هستیم. محدودیت های 
صادراتی آلمان در مورد تسلیحات که توسط دولت قبل 
انجام شده، ادامه خواهد داشت.« سفیر اوکراین در برلین 
بارها خواستار آغاز تحویل تسلیحات دفاعی شده است، اما 
دولت آلمان به رهبری شولتز اعلام کرده که سلاح به مناطق 
درگیری ارسال نخواهد کرد. این در حالی است که علاوه 
بر آمریکایی ها، انگلیس، کانادا، فرانسه، لهستان، ترکیه، 
لیتوانی، جمهوری چک، بلغارستان، رومانی و استونی در 

تامین تسلیحات اوکراین به ارزش میلیاردها دلار مشارکت 
دارند. مسکو بارها خواستار توقف ارسال تسلیحات به منطقه 
شده زیرا معتقد است این امر می تواند کی یف را به سمت 
ماجراجویی های نظامی تحریک کند. صدراعظم آلمان 
همچنین در پاسخ به سوالی درباره احتمال تحریم خط لوله 
انتقال گاز روسیه به اروپا موسوم به »نورداستریم2« گفت: 
آلمان به همراه متحدانش قصد دارند در صورت تشدید 

اوضاع در اوکراین اقدامات لازم را علیه خط لوله روسیه اتخاذ 
کنند. به نوشته ریانووستی، شولتز در این باره اظهارداشت: 
»ما به همراه متحدانمان آماده ایم تا تمام اقدامات لازم را 
انجام دهیم. و با دولت ایالات متحده یک توافق بسیار روشن 
در مورد ترانزیت گاز و حاکمیت انرژی اروپا داریم.« وی 
ادامه داد: »همچنین توافق کردیم که از اوکراین حمایت 
خواهیم کرد و مبارزه برای ترانزیت گاز از طریق اوکراین 
را تشدید می کنیم. در صورت تهدید این ترانزیت گاز، ما 
بسیار قوی خواهیم بود. همچنین بسیار واضح است که 
در چنین شرایطی همه گزینه ها در حال بررسی هستند. 
من وارد جزئیات نمی شوم، اما پاسخ ما متحد خواهد بود.« 
صدراعظم آلمان با اشاره به سفر آتی خود به مسکو در آینده 
نزدیک، گفت که فعالانه با متحدان خود در اتحادیه اروپا 
درباره اوکراین همکاری می کند. مقام های اوکراینی طی 
هفته های اخیر با دنباله روی از ادعای دولت های غربی مبنی 
بر تصمیم روسیه برای حمله به این کشور، از آمریکا و اعضای 
اتحادیه اروپا خواسته بودند که تحریم های سختی را بر مسکو 
اعمال کنند. این در حالی است که کشورهای اروپایی، خود 
نگران تحریم شدن از سوی روسیه مخصوصا در حوزه انرژی 
و صادرات گاز به این قاره، در صورت اعمال تحریم های جدید 

بر این کشور هستند.


